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Jaarverslag Collegiaal Bestuur 2021-2022 

Inleiding 
“Van de Heer is de aarde en alles wat daar leeft”. Dit vers uit Psalm 24 was uitgangspunt voor de 
bisschoppelijke brief bij de viering van Kerstmis in coronatijd 2021. Zoals de coronatijd een oefening 
van vertrouwen was, zo dienen vandaag ook de vele andere onzekerheden zich aan als kansen om te 
leven als mensen die Gods koninkrijk verwachten. De aarde met alles wat daarop leeft is van de Heer 
God. Zijn gerechtigheid zoeken we voor heel de schepping. Onder zijn zegen vinden wij onze 
bestemming. We staan vast in Christus, die onze toekomst is. 

Collegiaal Bestuur 
Thesaurier-generaal 
Het CB was verheugd toen op de najaarsynode 2021 Han de Rijk bereid bleek de vacature van 
thesaurier-generaal te willen vervullen. Na een aantal maanden als bestuurslid te hebben 
meegedraaid, heeft hij voor zichzelf geconcludeerd dat de rol van bestuurder hem onvoldoende goed 
past. Hij besloot zich terug te trekken en heeft half juni zijn taken neergelegd. We respecteren die 
beslissing, maar betreuren dat het zo snel is gegaan. Ook op deze plaats willen we Han bedanken 
voor zijn loyale toewijding aan het kerkelijke werk, die hij op een andere wijze ongetwijfeld verder 
gestalte zal geven.  

Werkwijze CB 
Het CB evalueert geregeld de eigen werkwijze en stelde daarin o.a. vast dat het zoeken en vinden van 
de balans tussen de dagdagelijkse aansturing van de kerk en het ontwikkelen van een lange 
termijnvisie en beleid niet eenvoudig maar wel essentieel is. We bespraken dat de huidige 
samenstelling van het CB daarbij recht doet aan vertegenwoordiging van de breedte van de kerk en 
besloten daar niet aan te tornen. We kwamen tot de conclusie dat bij het zoeken naar een nieuwe 
thesaurier-generaal de nadruk moet worden gelegd op het leveren van een bijdrage aan 
beleidsontwikkeling; in brede zin en meer specifiek op het gebied van financiën en materieel. De 
uitvoerende taken, waaronder het opstellen van jaarrekening en begroting, worden op het 
Bisschoppelijk Bureau uitgevoerd, zoals reeds enige jaren gebruikelijk.  

Online en offline 
Als de coronacrisis enig positief resultaat heeft gehad, dan is dat wellicht de ontdekking van het 
digitale vergaderen. Dat loodste het CB door de crisis heen en is een snelle en effectieve manier van 
vergaderen gebleken. Het was een verademing om elkaar na de crisis ook weer in levenden lijve te 
ontmoeten, maar we zullen de mogelijkheden van Teams en Zoom van tijd tot tijd blijven benutten. 

Beleidsplan  
Naast de bespreking van allerlei lopende en meer incidentele zaken besteedde het CB tijd aan de 
langere termijnvisie, waarbij duurzaamheid het kernbegrip bleek te zijn. 
In de agenda van deze Synode treft u de visienota aan, een korte schets van de punten waarop het 
CB het kerkelijke beleid van de komende 10 jaar wil richten. Om dat beleid in één zin samen te 
vatten: we willen zorgzaam omgaan met mensen en middelen om de verkondiging van het evangelie 
vanuit de traditie van onze kerk ook in te toekomst mogelijk te maken.  

Publiciteit 
De voornemens die het CB enige jaren gelden formuleerde met betrekking tot verschillende vormen 
van publiciteit werden na de corona-perikelen in het afgelopen jaar weer intensiever opgepakt.  
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Onze voorheen freelance communicatie-medewerker Janneke van der Veer heeft deze zomer de 
overstap gemaakt naar Living Image. We blijven van haar diensten gebruik maken door het 
partnerschap dat we met hen zijn aangegaan. Janneke zal niet meer alle uitvoerende 
werkzaamheden zelf uitvoeren, maar kan gebruik maken van andere professionals die bij Living 
Image werkzaam zijn. Zij houdt hierbij voor ons het overzicht en coördineert de werkzaamheden. 

De landelijke website is inmiddels een vertrouwd medium geworden, met name als voorziening voor 
het meer algemene nieuws en de informatie voor geïnteresseerden. Het uitrollen van de nieuwe 
websites in parochies gaat gestaag verder en zal voor het einde van 2022 zijn afgerond. De 
nieuwsbrief verscheen in het nieuwe format en een hogere frequentie en heeft inmiddels een ruim 
aantal abonnees. Ook onze presentie op social media is vergroot en blijkt, afgaande op het 
toegenomen aantal volgers, succesvol.  

De Oud-Katholiek 
In vervolg op de enkele jaren geleden ingezette lijn waarbij de landelijke website en de nieuwsbrief 
de voornaamste communicatiemiddelen van de kerk vormen, nam het CB in overleg met de redactie 
van De Oud-Katholiek het besluit om de uitgave van het blad per eind 2022 te stoppen. De tijd, het 
geld en de energie die het maken en verspreiden van het blad de redactieleden en de kerk kostten, 
alsmede de resultaten van een onder lezers gehouden enquête in 2019, maakte deze pijnlijke 
beslissing onontkoombaar. Om toch enige continuïteit te behouden, ligt het in de bedoeling dat de 
(digitale) nieuwsbrief met ingang van 2023 onder de titel De Oud-Katholiek verdergaat en ook de 
nummering van de jaargangen voortzet. Voor diegenen die niet mee kunnen of willen in de digitale 
wereld kunnen parochies zo mogelijk een papieren versie van De Oud-Katholiek verzorgen en ook 
voor geïnteresseerden in de kerk leggen. 

Bisdommen 
In de beide bisdommen kwamen de geestelijken in hun diocesane vergaderingen enkele keren bij 
elkaar. Deze ambtelijke vergaderingen dienen ertoe om onderwerpen die landelijk spelen in de 
kleinere kring van het bisdom te bespreken, ideeën te inventariseren en uit te wisselen die voor dat 
landelijke beleid van belang kunnen zijn, en collegialiteit te bevorderen.  

Als kerkprovincie kwamen de geestelijken in de Provinciale Synode op 2 juni in de Bergkerk in 
Amersfoort bijeen. Aan de orde kwamen o.a. het voorstel voor het postordinatietraject voor nieuw 
gewijde geestelijken en de honorariareparatie. Als gast kwam Christien Crouwel, algemeen secretaris 
van de Raad van Kerken, het beleid van de Raad presenteren en gaf zij een vooruitblik op de 
Assemblee van de Wereldraad in Karlsruhe.  

De geestelijken van de beide bisdommen kwamen op 22 september in een extra vergadering in 
Hilversum bijeen om een eerste reactie te geven op de omschrijving van het functieprofiel voor 
pastoors en de daarmee samenhangende vereiste competenties.  

De Utrechtse geestelijken vierden met hun partners de Maartensviering op 12 november 2021. 
De Haarlemse geestelijken hadden met hun partners hun al een paar keer uitgestelde uitje, de 
zogenaamde Oliedag, op 26 april 2022 in Hoorn. Op 15 oktober hielden de Haarlemse geestelijken 
een bezinningsdag op het Kaageiland rond het thema ‘priester zijn - inspiratie en tegenkracht’. 

De pastores bogen zich het afgelopen seizoen tweemaal over de klimaatverandering. Op welke 
manieren geven we de urgentie en het belang van de klimaatcrisis een plaats in de prediking, in de 
liturgie, in de (volwassenen)catechese, in kerkelijk spreken én handelen? In de studiedag eind 
november 2021 gaf prof. dr. Jaap Dekker van de Theologische Universiteit Kampen, initiatiefnemer 

https://livingimage.nl/
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van de minor 'ecologische theologie' aan die universiteit een inleiding. De inspiratiedag in januari 
2022 met ds. Sytze de Vries, die de jaarlijkse retraite verving, stond in het teken van het zingende 
deel zijn van de schepping. De lofzang op de schepping kan in deze tijd ook een confrontatie zijn. 
Beide dagen bleek dat de bronnen om adequaat met de klimaatcrisis om te gaan ruim voorhanden 
zijn in de traditie, de uitdaging is vooral ze te ontdekken en adequaat in te zetten. 

Parochies, staties en monastieke gemeenschappen 
Het CB krijgt regelmatig te maken met vragen en zorgen die aan de basis van onze kerk in parochies 
en staties leven. Dit betreft onder andere de continuïteit in het bestuur van de parochie of statie 
waar het aan capabele vrijwilligers ontbreekt. Hetzelfde speelt wanneer ingrijpende renovatie- of 
restauratieplannen nodig zijn. In een poging aan deze zorgen het hoofd te bieden gaan de gedachten 
van het CB uit naar vormen van lichter kerk-zijn. De visie hierop staat voor deze Synode 
geagendeerd. 

Statie Friesland wordt kerngroep 
In Friesland deed zich een situatie zoals bovenstaand omschreven voor en werd in goed overleg 
tussen aartsbisschop, deservitor en de kerkbesturen van Friesland en Groningen besloten de statie 
Friesland per 1 juli 2022 als kerngroep op te nemen in de parochie Groningen. We verwachten dat de 
verlichting die dit bestuurlijk brengt de vierende gemeenschap ondersteunt.  

Lofzang gaande houden  
Ondanks ziekte en tijdelijke uitval van geestelijken kon het kloppende hart van onze kerk, de viering 
van de liturgie in de parochies en staties, veelal doorgang vinden. Het CB spreekt zijn dank uit aan 
alle vrijwilligers die zich hiervoor soms met grote tijdsinspanning en doorzettingsvermogen inzetten; 
aan alle geestelijken met een aanstelling die soms meer doen dan het gewone en bereid zijn ook 
voor elkaar in te springen; aan alle emeriti die meedraaien in het dienstenrooster en niet zelden ook 
bereid zijn om pastorale verantwoordelijkheid te dragen in parochies of staties die zonder eigen 
pastoor zijn; en last but not least aan adjunct-secretaris Anne Maaike Folkerts en mw. Marijke 
Nijman-Smits voor de noeste arbeid die zij telkens opnieuw leveren om het rooster rond te krijgen en 
daarbij wensen en voorkeuren weten te verdisconteren. 

Personele zaken  
Zorg om geestelijken 
Zorg was en is er bij het CB en bij de bisschoppen in het bijzonder om het welzijn van de geestelijken. 
We constateren dat het parochiewerk voor sommigen een te zware wissel trekt op de lichamelijke 
en/of geestelijke gezondheid. Sommige geestelijken kiezen daardoor voor een functie elders, 
anderen krijgen te maken met oververmoeidheid of andere gezondheidsproblemen. De bisschoppen 
proberen in samenwerking met de algemeen secretaris Miranda Roobol en HR adviseur Willemijn 
Heerlien, tot een goede begeleiding te komen van geestelijken die moeilijkheden ondervinden en 
een traject uit te stippelen dat de problemen helpt op te lossen. Dat dit een lastige zaak is die alle 
betrokkenen veel tijd en energie kost, behoeft geen woorden. 

Vacatures en vervulling daarvan 
De trouwe inzet van de emeriti die voorgaand werd gememoreerd neemt niet weg dat de 
bisschoppen oog houden voor de vacatures die op relatief veel plaatsen bestaan. Het gaat om: 
• Groningen-Friesland (0,5 fte);
• Twente (0,2 fte);
• Arnhem (0,5 fte);
• Delft (0,3 fte);
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• Schoonhoven (0,2 fte);
• Den Helder (0,3 fte) en
• Enkhuizen (0,3 fte).

De bisschoppen zouden de vacatures, die nu worden ingevuld door emeriti, het liefst invullen door 
de benoeming van een pastoor. Zij houden daarbij rekening met studenten die hun 
seminarieopleiding succesvol afronden, zich voor een kerkelijk ambt beschikbaar stellen en daartoe 
ook voldoende geschikt bevonden worden.  
Zo was het verheugend dat de aartsbisschop op 27 maart de wijding tot diaken kon toedienen aan 
Marco Derks, die vervolgens in Gouda aan de slag ging, naast zijn functie in het wetenschappelijke 
onderzoek. Op 17 september ontving Loes Berkhout de priesterwijding; zij blijft als fulltime geestelijk 
verzorger verbonden aan het Universitair Medisch Centrum in Utrecht.  

Voor de vervulling van vacatures kijken de bisschoppen ook naar reeds functionerende geestelijken 
in eigen kring of daarbuiten die mogelijk nog een functie erbij zouden kunnen nemen. Zo kon Bruce 
Rienstra, anglicaans priester, een dubbelfunctie aanvaarden als pastoor van onze Paradijsparochie in 
Rotterdam en chaplain in de anglicaanse parochie van Haarlem.  
Bij de vervulling van vacatures is met het oog op de zorg voor alle betrokkenen grote zorgvuldigheid 
geboden, waardoor oplossingen helaas soms lang op zich laten wachten. 

Post-ordinatietraject 
Om de in het pastoraat beginnende geestelijken te ondersteunen bij de overgang naar een leven als 
pastoor binnen de OKKN hebben de bisschoppen in overleg met docenten van het seminarie een 
post-ordinatietraject opgezet. Hierbij volgen de geestelijken na hun wijding of aantreden in onze kerk 
zo’n anderhalf tot twee jaar een traject met bijeenkomsten waarin ze (praktische) informatie krijgen 
aangereikt, ondersteund worden bij het verder ontwikkelen van vaardigheden en samen met  
collega’s kunnen reflecteren op het eigen functioneren in de praktijk. De bijeenkomsten worden 
geleid door ervaren geestelijken of andere senior-medewerkers. 

Jongerenpastor 
Pastoor Erna Peijnenburg gaf te kennen dat zij wilde terugtreden als jongerenpastor (0,2 fte). Na een 
korte sollicitatieprocedure besloot het CB de hierdoor ontstane vacature te laten vervullen door mw. 
Thelma Schoon, die daarmee haar functie als jongerenpastor voor het bisdom Utrecht uitbreidt tot 
0,5 fte jongerenpastor voor de gehele kerk. De wijziging gaat per 1 oktober in. Erna’s functie als 
pastoor van Alkmaar wordt met 0,1 tot 0,6 fte uitgebreid. 

Financiën en Materieel 
Duurzame financiering 
In het najaar van 2021 ontving het CB de nota Duurzame Financiering OKKN van de gelijknamige 
werkgroep. Een korte toelichting door de voorzitter van de werkgroep volgde op de najaarsynode 
2021. Begin 2022 is het CB begonnen met bespreken en uitwerken van de aanbevelingen uit de nota. 
Er werd een prioritering aangebracht en een eerste plan van aanpak opgesteld. Op 5 oktober zal de 
nota en de CB visie hierop en uitwerking hiervan tijdens een informatie- en consultatieavond met de 
brede kerk worden gedeeld. Het plan van aanpak is opgenomen bij de stukken voor deze 
najaarsynode.  

Reparatie honoraria  
Om de zoveel jaar bekijkt het CB hoe de beloning van geestelijken in onze kerk zich verhoudt tot die 
in andere kerken (PKN) en vergelijkbare beroepen (GGZ). Al in 1977, bij de invoering van de centrale 
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honorering, werd afgesproken dat er, zodra mogelijk, aansluiting zou worden gezocht bij de 
honorering van de PKN. De vergelijking die in het voorjaar van 2022 werd getrokken toont aan dat de 
aansluiting, ondanks meerdere pogingen daartoe, nog altijd te wensen overliet. Het CB besloot 
daarom, mede door de huidige maatschappelijk situatie, in 2023 een uiterste poging te doen de 
OKKN honoraria op hetzelfde niveau als binnen de PKN te krijgen en daar ook te houden.  
Hoewel dit een aanzienlijke verzwaring van de lasten met zich meebrengt, meent het CB dat het zich 
niet kan onttrekken aan het Bijbels voorschrift dat de arbeider zijn loon niet mag worden onthouden. 
Ook is het CB van mening dat de kerk haar financiële verantwoordelijkheid moet nemen voor het 
aantrekkelijk maken of houden van de keuze om pastoor te worden. 

Fondsenoverleg 
Tijdens het jaarlijks overleg met de fondsen waren duurzame financiering en de gevolgen van de 
reparatie van de honoraria de hoofdonderwerpen. Aan het overleg namen de vier algemene fondsen 
in onze kerk, te weten het Metropolitaan Kapittel van Utrecht (MK), de Vereenigde Weezen- en 
Brabantsche Kas (BK), de Haarlemse Bisschopskas (HBK) en het Adelbertus Ahuysfonds (AAF), als ook 
de Oude Roomsch-Katholieke Aalmoezenierkamer (ORKA), het diaconale fonds van Utrecht, deel.  

Het CB legde bij de fondsen de vraag neer of zij, vooruitlopend op en in de tijd tot aan invoering van 
een nieuwe financieringsmethodiek voor de OKKN (beoogd in 2025 – zie Plan van Aanpak Duurzame 
Financiering), hun bijdrage aan de exploitatie zouden willen verhogen ten einde de reparatie van de 
honoraria te kunnen bekostigen.  
De fondsen kwamen in onderling overleg een nieuwe verdeling van de benodigde bijdrage aan de 
exploitatie OKKN overeen. In 2023 en 2024 zullen de vier algemene fondsen naar rato van de 
omvang van hun vermogen bijdragen aan de financiering van de OKKN.  
Het CB is dankbaar voor de openheid en het vertrouwen dat dit overleg en de nieuwe afspraken 
mogelijk maakte. De bereidheid gestalte te geven aan de gezamenlijke verantwoordelijkheid voor de 
kerk van de toekomst stemt het CB hoopvol.  

De financiële gevolgen en een verdere uitwerking van bovenstaande zijn verwerkt in de begroting en 
toelichting daarop die voor deze Synode voorligt.  

Pand Sophialaan 
De bungalow aan de Sophialaan, gelegen naast kantoor- en vergadercentrum Alticollense in 
Amersfoort, kwam vrij en onderging een ingrijpende renovatie en verduurzaming. In de huidige 
woningmarkt, zeker ook in beter gesitueerde wijken zoals de Amersfoortse berg waar relatief weinig 
aanbod is, bleek na taxatie dat verkoop van het pand lucratiever is dan verhuur. Het CB dat eigenaar 
is van het pand besloot daarom tot verkoop en zal de opbrengst toevoegen aan het vermogen van de 
landelijke kerk.  

Veilige Kerk 
Benoemingakte 
In het kader van de veilige kerk die we moeten en willen zijn werd de benoemingsakte van o.a. 
kerkmeesters aangepast. Er werd een zinsnede in opgenomen, waarin vermeld wordt dat de 
betrokkene kennis heeft genomen van de gedragscode en de handreiking die de landelijke kerk in het 
kader van het preventiebeleid heeft opgesteld. Omdat die akte gewoonlijk bij de aanstelling van een 
kerkmeester in de kerkdienst wordt voorgelezen, wordt niet alleen de betrokkene zelf, maar de hele 
gemeente herinnerd aan deze noodzakelijke regelingen. 
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Training handreiking 
In de beide diocesane vergaderingen van de geestelijken nam mw. Lydia Janssen, lid van het CB en 
als jurist nauw betrokken bij de opstelling van de handreiking, aan de hand van fictieve 
praktijkvoorbeelden de regeling met de geestelijken door. Ook dit was bedoeld om de alertheid op 
dit punt niet te laten verslappen. 

Studiedag biecht  
Zoals afgesproken kon eindelijk de geplande studiedag rond het sacrament van boete en vergeving 
plaatsvinden. Aan de hand van een aantal inleidingen en met inbreng van eigen ervaringen 
onderzochten we de grenzen van ambtsgeheim en biechtgeheim. Het ligt in de bedoeling dat de 
bisschoppen, na nog advies te hebben ingewonnen bij de Commissie voor Geloof & Kerkorde, met 
een notitie hierover komen.  
Verklaring Omtrent Gedrag  
Er werden het afgelopen jaar negen VOG’s aangevraagd; één voor een stagiair, één voor een priester 
en zeven voor vrijwilligers in het jongerenwerk. De bulkaanvraag voor vrijwilligers in de parochies 
heeft vertraging opgelopen door systeemproblemen bij de servicepartner en zal in het vierde 
kwartaal 2022 worden verwerkt. 
CIO, het overlegorgaan tussen overheid en kerken, is op verzoek van de overheid een traject gestart 
dat aansluiting van kerken bij de gratis VOG regeling voor vrijwilligers in een stroomversnelling moet 
brengen. Het was prettig te kunnen constateren dat wij hierin, ondanks voornoemde vertraging, 
ruim voorlopen op anderen. We delen onze kennis over dit onderwerp met CIO zodat andere 
kerkgenootschappen daarvan kunnen profiteren.   

Seminarie 
We mogen ons als kerk nog altijd verheugen in een relatief groot aantal enthousiaste studenten aan 
het seminarie. Het CB is het docentencollege namens de gehele kerk dankbaar voor hun inzet om de 
link te blijven leggen tussen de wetenschappelijke theologie en de pastorale praktijk in de parochies 
en daarbuiten. Prof. Peter-Ben Smit organiseerde al enkele keren een webinar om mogelijke 
belangstellenden op informele wijze kennis te laten maken met de studie theologie. De 
Summerschool oud-katholieke theologie die hij met assistentie van Rieneke Brand al flink wat jaren 
met succes in Utrecht organiseert, kreeg zelfs een uitbreiding met een tweede week verdere 
verdieping. De Summerschool trekt studenten uit de hele wereld die zonder uitzondering opgetogen 
zijn over de rijkdom aan geloof en kennis in onze kerk. 

IBC & Oecumene internationaal 
De vreugde om weer onbekommerd de lucht in te kunnen gaan en vrijelijk te kunnen reizen zette de 
bewustwording van de invloed daarvan op de opwarming van de planeet even tussen haakjes. 
Verschillende uitgestelde internationale bijeenkomsten werden het afgelopen jaar ingehaald. 

Postcorona IBC 
De oud-katholieke bisschoppen deden dat met hun Internationale Bisschoppenconferentie (IBC) nog 
bescheiden, want per trein konden ze naar Bonn. Een van de belangrijkste agendapunten vormde 
bespreking van de gemeenschappelijke verklaring over de rechtvaardiging, die de Rooms-katholieke 
kerk en de Lutherse Wereldfederatie in 1999 hebben onderschreven, uitgebreid met de ‘verklaring 
van de conferentie van de Notre Dame, 2019’. De IBC besloot deze teksten te verwelkomen als 
oecumenische mijlpalen, die de wederzijdse veroordelingen van leerstellingen en personen in de 16e 
eeuw in de Westerse Kerk hebben overwonnen. Het is een belangrijke stap op de weg om de 
gegroeide verdeeldheid te helen. Een tweede hoofdthema was de ontwikkeling met betrekking tot 
de zegening van huwelijken van mensen van gelijk geslacht. In Zwitserland en Duitsland stemde de 
Synode in met een zoveel mogelijk gelijk liturgisch formulier voor de zegening van huwelijken 
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ongeacht het geslacht van de gehuwden. Daarmee werd weliswaar gevolg gegeven aan een breed 
gedragen verlangen om bij de kerkelijke inzegening geen onderscheid te maken tussen verschillende 
vormen van het huwelijk, hetgeen – zoals vroeger bij ons het onderscheid tussen 
huwelijksinzegening en huwelijkswijding – discriminatie zou impliceren, maar bleef de theologische 
fundering van deze voorgenomen praktijk nog onbeantwoord. De Nederlandse bisschoppen namen 
het op zich om een herderlijk schrijven op te stellen, waarin zij de aanzet tot een dergelijke fundering 
geven en die vervolgens wellicht ook andere  kerken van dienst zou kunnen zijn. Het belangrijkste 
besluit van de IBC was, dat het verschil in praktijk met betrekking tot de bediening van het sacrament 
van het huwelijk geen breekpunt vormt in de gemeenschap van de oud-katholieke kerken. 

Anglicana 
De aartsbisschop van Canterbury, Justin Welby, was gastheer van alle anglicaanse bisschoppen 
wereldwijd op de tienjaarlijkse Lambeth Conference, dit jaar op campus van de Universiteit van Kent. 
De oud-katholieke kerken werden vertegenwoordigd door aartsbisschop Bernd Wallet en bisschop 
Harald Rein uit Zwitserland. De verwachtingen waren gezien de onderlinge en internationale 
meningsverschillen over bekende kwesties als de wijding van vrouwen en de zegening van huwelijkse 
relaties vooraf nogal gespannen  Maar uiteindelijk was het, dankzij sterk leiderschap van 
aartsbisschop Justin en de uitstekende organisatie door een internationaal team, een viering van 
kerk-zijn waarin onderling vertrouwen groeide. De onderlinge uitwisseling in bijbelstudie en rond 
maaltijden was hierbij een belangrijk onderdeel, en het gemeenschappelijke gebed vormde de 
hartslag. Thema was ‘Gods kerk in Gods wereld, en bood bisschoppen rond allerlei subthema's de 
kans om op basis van het gemeenschappelijke geloof in Jezus Christus kennis te maken met en te 
delen in de vreugde en problemen van collega-bisschoppen in andere werelddelen en culturen. 

Oud-Katholieken Congres 
Het Internationale Oud-Katholieken Congres vond van 1 tot en met 4 september plaats in Bonn en 
kende een goede groep deelnemers uit Nederland. Rond het thema ‘voor het leven’ vonden 
vieringen, lezingen en workshops plaats. De jongerenpastors uit de diverse landen organiseerden 
tegelijkertijd het internationale oud-katholieke jongerencongres. Uit Nederland namen er zes 
jongeren aan deel.  

Assemblee van de Wereldraad 
Vrijwel gelijktijdig met het Oud-Katholieken Congres vond in Karlsruhe van 31 augustus tot en met 8 
september de elfde Assemblee van de Wereldraad van Kerken plaats, waarin rond 4000 christenen 
uit de hele wereld samenkwamen voor gebed, ontmoeting en bezinning.  Onze Nederlandse kerk 
werd vertegenwoordigd door Rianne van der Beek uit Utrecht. Aartsbisschop Bernd was 
gedelegeerde namens de Unie van Utrecht. Pastoor Christoph Schuler uit Zwitserland zal de 
komende 8 jaar lid zijn van het Centraal Comité als opvolger van emeritus aartsbisschop Joris 
Vercammen. Op Facebook en op oudkatholiek.nl werd in verschillende nieuwsberichten verslag van 
deze bijeenkomst gedaan.   

Oecumene – nationaal 
Raad van Kerken in Nederland 
Na corona heeft de Raad ervoor gekozen om zijn maandelijkse plenaire vergaderingen met de 
afgevaardigden van de 19 lidkerken en geassocieerde leden om en om digitaal en fysiek te houden. 
De digitale vergaderingen hebben een meer zakelijk karakter, terwijl op de fysieke bijeenkomsten 
een bepaald thema wordt uitgediept. Daarnaast vergadert het moderamen van de Raad maandelijks 
in Amersfoort om de plenaire bijeenkomsten voor te bereiden en lopende zaken af te handelen. De 
Raad kon de Gereformeerde Kerken (vrijgemaakt) en de Nederlands Gereformeerde Kerken als 
nieuw geassocieerd lid verwelkomen. 

https://oudkatholiek.nl/nieuws/2022/09/dit-was-het-iakk-bonn/
https://oudkatholiek.nl/nieuws/2022/09/jongerencongres-bonn-de-terugblik/
https://oudkatholiek.nl/
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Tot de belangrijkste agendapunten behoorden het afgelopen jaar 
• de uitvoering van het vorig jaar aangenomen Beleidsplan 2021-2025;  
• de opstelling van een klimaatnotitie;  
• het contact met de overheid en andere interkerkelijke organisaties;  
• een werkbezoek aan kerkelijke organisaties in Griekenland die vluchtelingen opvangen;  
• de voorbereiding van een tegenbezoek aan de Raad van Kerken in het Midden-Oosten; 
• betrokkenheid bij het project ‘heilzame verwerking slavernijverleden’ en Keti Koti 2023. 
 
Nederlands Christelijk Forum 
‘Jezus Christus is Heer’ Deze oudste christelijke geloofsbelijdenis kan nieuwe verbinding geven tussen 
kerken. Dit was de ervaring tijdens de jaarlijkse retraite van het Nederlands Christelijk Forum (NCF), 
die op 15 en 16 juni 2022 plaatsvond in het bezinningscentrum Emmaus in Helvoirt. Bisschop Bernd 
maakt deel uit van het organiserende team; veertig leiders van een breed scala van 
kerkgenootschappen, geloofsgemeenschappen en interkerkelijke organisaties ontmoetten elkaar in 
deze retraite. In gesprekken vanuit ieders persoonlijk geloof benoemden zij wat ze bij elkaar 
herkennen, maar ook wat ze bij de ander niet begrijpen en waar het tussen de tradities schuurt. Juist 
in dit eerlijke proces raakte het de deelnemers hoe de verschillen tussen al onze kerken gerelativeerd 
worden in het licht van de  belijdenis  ‘Jezus Christus is Heer’.  
 
 
Collegiaal Bestuur 
September 2022 
 


